
Danske Handicaporganisationer – Randers 
v/ formand Asger Laustsen, Tinghøjvej 15, 8920 Randers NV 

Telefon: 86 44 32 21. E-mail: il.as.laustsen@outlook.com 

Hjemmeside: www.dhranders.dk 

 

 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 

Referat fra bestyrelsesmøde tirsdag den 21. november 2023, kl. 

17.30 på Hjernecenter Randers, Bakkevej 1, 8920 Randers NV. 
 

Deltagere: 

Asger Laustsen, CP Danmark 
Flemming Sørensen, Scleroseforeningen 

Birgit Urban, DHF 

Karina Hjorth, DHF 
Elisabeth Sørensen, Autismeforeningen 

Vitus Jordan, LEV 
Poul Erik Andersen, PTU 

Rasmus Lerbak, Ordblindeforeningen 

Erik Kristensen, Muskelsvindfonden 
Eriks hjælper. 

Stig Kjeldsen, Blindesamfundet 

Thomas Dall, PTU 
Anni Andersen, PTU 

 

Dagsorden: 
 

1) Velkomst og præsentation. 

Asger bød velkommen og vi præsenterede os.  
  

2) Møde med Frank Nørgaard, formand for miljø- og teknikud-

valget, der vil orientere om tilgængelighed og seneste nyt fra 
udvalget. Der vil være mulighed for at stille spørgsmål til Frank. 

Vision for Randers Kommune: Et godt liv for alle borgere. Tilgængelig-

hed i naturen, i byen og i offentlig trafik. 

Der var mange kommentarer og spørgsmål til Frank. Frank sender slices 

til Asger, der sender videre til bestyrelsen. 

      
3) Orientering fra formanden. 

Asger: DH-puljen har været åben og alle har fået besked i sidste uge. 

Der er afgivet høringssvar til budget 2024. 
Der var møde i dialoggruppen den 25. september med ledelsen af  

socialområdet. Nærmere om dette under punkt 7. 

Møde med Eventsekretariatet i Randers Kommunen med evaluering af 
Handicapfestival og planlægning af næste års festival den 14. august. 

Kritikpunkter i år har bl.a. været at Kandis manglede og at Arena Ran-

ders ikke var klædt på til opgaven med servering. Forslag til fremtidige 
kunstnere: Jacob Dinesen, Kandis, Sussi og Drengene, Stig og vennerne 

(= bamsesange). Peter og de andre kopier,Rocazino, Birte Kjær, Hjal-
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mer, Flere forslag modtages gerne løbende. Det blev foreslået at søge 

tilskud hos Lions klubberne i kommunen og §18 midler. 
Planlægning af Camp 2024, der forsøges afholdt 30.- og 31. august 

2023. 

Asger oplyste at Klub 85 netop har arrangeret en vellykket biograftur 
med 66 deltagere. 

Erik nævnte, at Ankestyrelsen udbyder kurser i, hvordan man sparer på  

BPA ordninger. Forbedringer af trafiksikkerheden ved Neptunvej. 
Markering af den internationale handicapdag i samarbejde med Randers 

Kommune søndag den 3. december, kl. 14 – 17.00 i ”No 17” i Slotsgade 

4, hvor der er formøde i morgen kl. 16.30. Oversigt sendes med refera-

tet. 

Flemming deltager i virtuelt formandsmøde den 24. november om nye 

vedtægter. 
Asger orienterede om en sag fra Marienborgvej om store huslejestignin-

ger i Ekstra Bladet i søndags. Runa har oplyst at stigningen primært 

skyldes ekstraordinære udgifter til varme og el i 2022, hvor energipri-
serne var kæmpe høje. 

Asger har talt med jurist Oscar Rubin om et møde først i det nye år på 

Kulturhuset i Randers. Han er kendt for bogen ”sygt barn – sygt sy-
stem”. Vi får nærmere besked når Oscar er klar efter forældreorlov. 

 

4)  Økonomi. 
Asger oplyste, at der er ca. 69.000 kr. på kontoen, hvoraf vi skal betale   

10.000 kr. i sponsorbidrag til Handicapfestival og ca. 5.600 kr. til bio-

graftur samt julefrokost på mandag. 
  

5) Orientering om dagsordenspunkter til Handicaprådsmødet 

den 22. november 2023 og fra afholdte handicaprådsmøder den 
5. september og 25. oktober 2023.  Dagsordener kan ses på 

Randers Kommunes hjemmeside. 

Karina orienterede om, at mødet den 5. september primært handlede 

om budget, som de sendte et høringssvar til. De gjorde det kort og 

præcist, selvom der var rigtig mange ting de gerne ville gå i detaljer 

med. De fokuserede på de såkaldte ”særligt dyre enkeltsager”, norme-
ringer, specialskolerne, afklaringsforløb og infrastruktur, herunder den 

kollektive trafik. 

De valgte at undlade at indsende bemærkninger til den lille dispensati-
onssag vedr. en bolig på Bøsbrovej, da de i rådet mente, det var ok. 

 

Mødet den 25. oktober havde 3 primære sager: 
”Høring om kvalitetsstandarder”, hvor det føltes op ad bakke, fordi by- 

rådsflertallet har besluttet det kvalitetsniveau, de har. Der er 2 særligt  

interessante tilføjelser i standarderne, som omhandler robotgulvvask 
og tøjvask udenfor hjemmet. Robotgulvvask vil formentlig fremover 

blive standard på lige fod med robotstøvsugning og tøjvask udenfor  
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hjemmet ser ud til ikke at kunne undgås, selvom det vil betyde, at  

mange mennesker skal have virkelig meget ekstra tøj og mere opbeva-
ringsplads, da tøj kun afhentes/tilbageleveres hver 14. dag. Det vil reelt 

sige, at man skal have en garderobe, der kan dække 28 dage + ekstra i 

tilfælde af at man spilder eller har et uheld e.l. 
 

 

Sidste sag var ”Fremtidig anvendelse af boliger i Niels Brocks Gade”, 

som handlede om omdannelse af boliger fra §105 til §107, og her er 

Runa Steenfeldt med på Teams som et led i Boligplan II. Efter Runas 

indledning og en række opfølgende/afklarende spørgsmål, valgte de at 

lave et kort høringssvar, som kan ses i referatet til mødet via kommu-

nens hjemmeside §105-boliger er en permanent boligform, mens §107 

er midlertidige, som primært bruges i processen med at finde ud af, 

hvilken boligform borgeren har brug for. 

 

Det er i øvrigt også 2 af den slags sager, der er på dagsordenen til HR- 

mødet den 22. november. Denne gang handler det om boliger på Ka-

stanievej og Vester Tværvej, der også skal omdannes til §107-boliger. 

Runa Steenfeldt deltager igen, og vi vil have fokus på de samme op-

mærksomhedspunkter, bl.a. ønsket om, at hvis omdannelsen gennem-

føres, og det viser sig, at en person i de nye §107-boliger, er landet det 

rigtige sted. Så kan boligen føres tilbage til en §105-bolig, så vedkom-

mende kan blive boende frem for at skulle flytte igen 

 

Høringssvaret fra sidste gang kan ses i referatet fra HR-mødet den 25.  

Oktober. De har desuden haft dialogmøde med Beskæftigelsesudvalget, 

som – set     fra deres side – var en tynd kop te. Temaet var, hvordan 

man bedst får flere personer med handicap i arbejde i Randers Kommu-

ne, men der var ikke mange input fra den politiske side. Mødet var ba-

seret på en rapport, som bl.a. fortalte, at alle kommuner i Danmark 

samlet set er dårlige til at lære af hinanden og konkludere på erfaringer 

gjort i forskellige projekter. Der var intet fokus på, at mange har svært 

ved at gennemføre en ungdomsuddannelse endsige få et job, fordi de-

res undervisning fejler allerede på folkeskoleniveau. 

Derudover havde Henriette Malland og Karina aftalt et kaffemøde med  

formand og næstformand for ældrerådet i går, men da Henriette blev 

forhindret, sprang Rasmus ind og deltog i stedet. De havde en god 

halvanden times snak frem og tilbage om arbejdsgangene i de 2 råd, 

som selvom begge er kommunale rådgivende organer – er meget for-

skellige. 
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Detaljerne fra snakken skal selvfølgelig vendes internt i hvert af de 2 

råd, før de endelig tager beslutninger om noget, men der er følgende i 

spil: 

Koordineret samarbejde i forhold til både høringssvar og evt. læserbre-

ve. Et årligt dialogmøde mellem de 2 råd og fælles temamøder. 

Derudover nævnte formanden for ældrerådet, brugerpanelet nedsat af  

Hjælpemiddelhuset. HR/DH er ikke repræsenteret. Kan vi finde en  

repræsentant enten i DH- eller HR-regi, der kunne have interesse i at 

blive en del af panelet? I så fald kontaktes Mie fra Hjælpemiddelhuset. 

 

6)  Orientering fra dialogmøde med socialområdet den 25. sep-
tember 2023. 

På dialogmødet er bl.a. drøftet: 
Der opleves en større stabilitet i myndighed for unge og myndighed for 

voksne. DH roste statusbreve, som sendes ud til pårørende.  

Gennemgang af fingerplanen. 
DH ønsker oplyst om udviklingen over årene i antal enkeltsager over 

880.000 kr., 1.730.000 kr. og 2.180.000 kr. samt udgiftsudviklingen fra  

og med 2017, indekseret med pris- og lønregulering, kommunens netto     
udgift siden 2017 efter indgået statsrefusion. Disse oplysninger vil 

blive eftersendt, når opgørelserne laves. 

Vedrørende Neptunvej påpegede Vitus, at der pågår 2 sager i klage-
nævn. 

Drøftelse af hvordan man kunne tilpasse sig virkeligheden i forhold til 

tilsynene, og at man ser, hvad der faktisk foregår og hvad der er behov 
for.  

Boligplaceringer. DH vil gerne involveres tidligt i forhold til placering af 

nye tilbud.  
DH ønsker oplyst om handicapsvømning. Runa oplyste, at det hører Kul-

tur og Fritid, hvortil man skal rette henvendelse. 

 

7) Orientering om Neptunvej. 

Vitus uddelte kopier over hvad et bosted er. Der er ingen tilladelse. Det 

sætter spørgsmål ved lovligheden. Vejdirektoratet siger at det er støj- 
belastende, så der skal skærmes af, hvis der er boliger. Flemming sid-

der i følgegruppen, hvor man ikke kan få andet fra kommunen end en 

ny lokalplan. De er inviteret til et møde den 28. november. LEV er ikke 
inviteret.  

Målgruppen er borgere, som ikke trives i egne boliger. 

 
8) Orientering fra organisationerne. 

Gemmes til næste gang. 

 
9) Ny fra råd, nævn og udvalg. 
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Gemmes til næste gang. 

 
10) Eventuelt. 

Anni Andersen havde før mødet oplyst, at hun ønsker at stoppe i DH-

regi. 
Asger takkede Anni for godt samarbejde og hendes store engagement i 

DH-regi samt hendes store viden om tilgængelighed, som vil blive sav-

net. Asger overrakte en gave til Anni. 
Flemming takkede også Anni for godt samarbejde i både Handicaprådet 

og i bestyrelsen på Hjernecentret. 

 

 

 

 
 

Referent: Birgit Urban 
 

 

 

      
  

 
 


